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Chinese Guqin Workshop

The Guqin musical instrument is the second Chinese gem to 

have been proclaimed as an Intangible Cultural Heritage by the 

United Nations Educational, Cultural and Scientific Organization 

(UNESCO). It is viewed as a symbol of Chinese high culture and 

the instrument most expressive of the essence of Chinese music. 

The sound of Guqin is deep, tranquil and ethereal and helps to 

foster character and uphold morality. This workshop will introduce 

the culture surrounding Guqin, and the techniques of playing the 

instrument and reading the score, so that participants can better 

understand and appreciate Guqin music.

Dr Liang Jiyong has practised Guqin music with Lingnan Guqin 

master Mian Guo and is trained in Guqin authentication and 

repair. He is currently the director of the Guangdong Guqin 

Research Association, a member of the Guangdong Musician 

Association, and the director of the Guangdong Lingnan Guqin 

Research Institute.

Tutor

Dr Liang Jiyong 
Guqin Artist

導師

梁基永博士
古琴家

古琴為聯合國認可的人類非物質遺產之一，也是中國存世
最悠久，最具有文化內涵的樂器之一。古琴今日已成為中
國傳統文化符號之一，特別適合人們內省和修心，在喧囂
的城市生活中尋找寧靜的心境。本課程將介紹中國古琴文
化，除了教授演奏技巧和讀譜法門外，還講解琴曲欣賞的
方法。

梁基永博士師從嶺南派古琴大師謝導秀學習嶺南派琴曲，
並學習古琴的鑒定與製造。2004年梁氏負責撰寫第一份
嶺南派古琴申報非物質遺產申報書。2010年起又師從古琴
名家姜抗生先生，學習北派古琴技法。除演奏之外，還擅
長古琴鑒定與古琴歷史整理。現為廣東古琴研究會理事、
廣東省音樂家協會會員，以及廣東嶺南古琴研究所所長。
 

古琴入門班

15 February - 15 March 2023 

(Wednesdays – 5 sessions) 

6:30 pm – 8:30 pm

S505, Communal Building
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